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PROTOKÓŁ NR V/LII/18 

z LII SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA 

ŚLĄSKIEGO V KADENCJI 
 

(21.05.2018 r. – Sala Sejmu Śląskiego, Urząd Marszałkowski Województwa Śląskiego 

w Katowicach, ul. Ligonia 46) 

 

1. Otwarcie sesji – [godz. 11
10

 – radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący 

Sejmiku] 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo ! 

Spośród 44 radnych Sejmiku Województwa Śląskiego w dzisiejszej sesji, 

zwołanej na podstawie art. 21 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku 

o samorządzie województwa, uczestniczy zgodnie z podpisaną listą obecności 

42 Państwa Radnych, a zatem stwierdzam prawomocność obrad i otwieram 

LII sesję Sejmiku Województwa Śląskiego V kadencji ! Szanowni Państwo ! 

Uprzejmie proszę teraz wszystkich o powstanie ... W ostatnim czasie 

przeżywaliśmy wielką tragedię, która miała miejsce w Kopalni Zofiówka w 

Jastrzębiu-Zdroju. W wyniku tąpnięcia zginęło pięciu górników, uczcijmy ich 

pamięć chwilą ciszy …[….]… Dziękuję ! … Szanowni Państwo ! Otwierając 

sesję serdecznie witam Zarząd na czele z Panem Marszałkiem Wojciechem 

Saługą, witam Panią Skarbnik Elżbietę Stolorz-Krzisz. Serdecznie witam 

Państwa Dyrektorów wydziałów Urzędu Marszałkowskiego oraz jednostek 

organizacyjnych samorządu województwa. Witam serdecznie młodzież, która 

tak licznie nas odwiedziła i zasiada na galerii. Witam serdecznie 

przedstawicieli mediów. Witam Państwa Radnych obecnych na dzisiejszej 

sesji. Szanowni Państwo ! Przed rozpoczęciem obrad proszę o zabranie głosu 

Pana Radnego Krystiana Kiełbasę. 

 

- radny Krystian Kiełbasa – chciałbym w tym momencie wyrazić słowo 

serdecznego podziękowania. Miałem zaszczyt współorganizować piękną 

uroczystość 130-lecia Ochotniczej Straży Pożarnej. Obecność was, koleżanki i 

koledzy radni, spowodowała, że druhowie, ale nie tylko, seniorzy, ale także i 

mieszkańcy nie dość, że byli bardzo dumni, to cieszyli się, że ten samorząd 

jest tak blisko jednak ludzi, którzy poświęcają ten czas – ale o tym później 

powiem. Chciałbym w tym miejscu bardzo serdecznie podziękować obecnym 

na uroczystości, czyli Panu Stanisławowi Dąbrowie, Wicemarszałkowi 

Województwa Śląskiego, koleżance Halinie Biedzie, Lucynie Ekkert, Danucie 

Kożusznik, Józefowi Kubicy i Bronisławowi Karaskowi. Serdecznie wam 

Szanowni Radni dziękuję za waszą obecność. Ta uroczystość to nie tylko 

samo wydarzenie tych 130 lat, ale złożenie trzech dat: 130-lecie powołania 

jednostki, 100-lecie niepodległości Polski i 50 lat od tej nowej strażnicy, którą 

dzisiaj mamy. Tak, że 100 lat niepodległości okazanej właśnie w podwójnych 

barwach. Te 130 lat pokazanych nie tradycyjnie w każdym proporcu 



2 

ochotniczych straży pożarnych, czerwonym, ale on został specjalnie zrobiony 

jako biało-czerwony. To też jak gdyby taki aspekt wychowawczy i tutaj 

głęboki ukłon w stronę młodzieży – musicie pamiętać o tym, że musimy być 

dumni z tego też wydarzenia. Szanowni Państwo ! Ale też na tej uroczystości, 

chciałbym tutaj wykorzystać moment i podziękować osobom, które nie mogły 

być, a zarazem które skierowały dla nas, dla naszej jednostki podziękowania. 

W związku z tym chciałbym bardzo serdecznie podziękować 

Przewodniczącemu Sejmiku, Panu Stanisławowi Gmitrukowi – choć nie mógł 

być obecny, ale skierował list na ręce ochotników, spowodował, że jesteśmy 

bardzo dumni z tego. W ten sposób ta statuetka św. Floriana, poświęcona, tak 

jak chroni ona od wielu lat nas ochotników, chciałbym żeby ona chroniła 

Panie Przewodniczący, Pana, Pana rodzinę, ale przez to też chodziła nas, nasze 

rodziny, to jest bardzo ważne. Z wielką przyjemnością chciałbym przekazać, z 

życzeniami wszelkiej pomyślności. Szanowni Radni ! To także okazja by 

podziękować Panu Marszałkowi. Pan Marszałek też skierował do nas pismo i 

choć nie mógł być obecny, to niech ten św. Florian poświęcony, będzie nie 

tylko chronił Pana, najbliższych, ale także Członków Zarządu, aby te decyzje, 

podejmowane były zgodnie z naszym przesłaniem, sumieniem, za to składam 

serdeczne podziękowania Panie Marszałku. Szanowni Radni ! Ja myślę, że to 

także okazja abym jeszcze, myślę jako człowiek, który przeżył, a właściwie 

służył ludziom przez już ponad 44 lata, serdecznie podziękował wam. To radni 

Sejmiku V kadencji w tak znaczący sposób wspierając ochotnicze pożarnictwo 

w naszym województwie w istotny sposób polepszyli stan nie tyle 

bezpieczeństwa naszego, ale bezpieczeństwa także i służby tych strażaków. 

Pozwoliłem sobie zostawić każdemu z Państwa wydany przeze mnie medal. 

Niech on przypomina wam, że służba, którą my ochotnicy służymy naszym 

mieszkańcom, ona jest także bardzo mocno wspierana przez was. Wam 

serdecznie za przychylność ochotniczemu pożarnictwu w województwie 

śląskim serdecznie dziękuję ! Wszystkiego dobrego ! 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – dziękujemy Panu 

Radnemu Krystianowi Kiełbasie za piękne słowa podziękowania w imieniu 

strażaków ochotników, a nade wszystko z okazji 130-lecia istnienia i 

wspaniałej działalności Ochotniczej Straży Pożarnej w Kotulinie. Tak, że 

serdecznie dziękujemy i życzymy naszym braciom, druhom strażakom 

dalszego takiego jak dotychczas zapału do działalności społecznej. Niech nam 

służą, my będziemy w miarę możliwości wspierali. Te medale, a w przypadku 

moim i Pana Marszałka figurka św. Floriana, zapewne będą nas inspirować do 

dalszej bezpośredniej działalności w ochotniczych strażach pożarnych i w 

miarę możliwości do pomocy, także tej finansowej, która jest z różnych źródeł 

realizowana. 
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- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, Członek Zarządu Województwa 

– jeszcze przed rozpoczęciem sesji, Koleżanki i Koledzy Radni, chciałabym 

uprzejmie prosić tych z Państwa, którzy chcą, o to ażeby w niemym proteście 

przez parę sekund wyrazić swoją solidarność z osobami z 

niepełnosprawnością, solidarność z tymi którzy protestują w tej chwili w 

Sejmie – zapraszam […] bardzo koleżankom i kolegom dziękuję ! 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję Pani 

Marszałek, dziękuję Państwu ! Szanowni Państwo ! Przystępujemy do 

realizacji drugiego punktu porządku dziennego… 

 

 

2. Objęcie mandatu Radnego Sejmiku Województwa Śląskiego – 

złożenie ślubowania: 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – na wstępie 

przypominam Państwu, że postanowieniem z dnia 17 kwietnia tego roku 

Komisarz Wyborczy w Katowicach, działając na podstawie stosownych 

przepisów Kodeksu Wyborczego, stwierdził wygaśnięcie mandatu Pana 

Tomasza Bednarka. Natomiast w dniu 10 maja tego roku Komisarz Wyborczy 

wydał postanowienie o wstąpieniu na to miejsce Pani Teresy Marii Wróbel, 

kandydatki z tej samej listy – Komitet Wyborczy Prawo i Sprawiedliwość – 

okręg wyborczy nr 5. Pani Teresa Maria Wróbel uzyskała kolejno największą 

liczbę głosów, nie utraciła prawa wybieralności oraz nie zrzekła się 

pierwszeństwa do obsadzenia mandatu. Czynnością potwierdzającą włączenie 

do składu Sejmiku jest złożenie ślubowania. A zatem proszę wszystkich 

Państwa o powstanie, ja za chwilę odczytam rotę ślubowania, a Pani Teresa 

Wróbel na zakończenie będzie uprzejma potwierdzić to słowem: ślubuję, może 

Pani także dodać: tak mi dopomóż Bóg ! …[rota ślubowania]… 

 

[radna Teresa Wróbel złożyła ślubowanie] 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – zapraszam Panią 

Teresę, Panią Radną już, do zabrania karty chipowej i podpisania listy 

obecności … Raz jeszcze gratulujemy objęcia funkcji radnej Sejmiku 

Województwa Śląskiego i życzymy dobrej współpracy i satysfakcji z pełnienia 

tej ważnej funkcji samorządowej w naszym Sejmiku w województwie. 

Szanowni Państwo ! Przechodzimy do kolejnego, trzeciego punku porządku 

dziennego… 

 

 

3. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 
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Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Objęcie mandatu Radnego Sejmiku Województwa Śląskiego – złożenie 

ślubowania. 

3. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LI sesji Sejmiku. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2018-2030 (druk V/780). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2018 rok (druk V/782). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych na 

wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z 

nich wydatków na 2018 rok (druk V/781). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla gmin 

Województwa Śląskiego na dofinansowanie zakupu samochodów 

ratowniczo-gaśniczych dla Ochotniczych Straży Pożarnych w Województwie 

Śląskim (druk V/776). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia w 2018 roku pomocy finansowej 

Miastu Będzin (druk V/775). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Janów 

(druk V/778). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Olsztyn 

(druk V/779). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Kędzierzyńsko-Kozielskiemu (druk V/783). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

dzierżawy na czas oznaczony 10 lat na rzecz podmiotu prowadzącego 

Anglojęzyczną Szkołę Podstawową Oxford Primary School z siedzibą w 

Bielsku-Białej i na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia tej umowy 

(druk V/774). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Zarządowi Dróg 

Wojewódzkich w Katowicach (druk V/772). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr V/42/7/2017 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 18 września 2017 roku w sprawie zaliczenia 

odcinków dróg (byłej DK 46) na terenie Gminy Lubliniec do kategorii dróg 

wojewódzkich (druk V/773). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr 

III/51/2/2010 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 12 maja 2010 roku w 

sprawie Zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości 

Województwa Śląskiego oraz ich wydzierżawiania i wynajmowania (druk 

V/777). 
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17. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy samorządu województwa 

śląskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

za rok 2017. 

18. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa w okresie pomiędzy 

sesjami. 

19. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

20. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – mamy propozycje 

wprowadzenia do porządku dziennego pięciu projektów uchwał. Wszyscy 

Państwo otrzymaliście projekty tych uchwał w formie pisemnej na stosownych 

drukach. I tak: na druku V/784 przedstawiamy projekt uchwały dotyczący 

zmiany przedstawiciela Sejmiku Województwa Śląskiego w Radzie 

Społecznej Centrum Psychiatrii w Katowicach im dr. Krzysztofa Czumy. Na 

druku V/785 nastąpią zmiany w składzie Komisji Rozwoju i 

Zagospodarowania Przestrzennego – ten projekt uchwały i kolejne wynikają z 

objęcia mandatu przez Panią Teresę Marię Wróbel. Na druku V/786 zmiana w 

składzie Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji. Na druku V/787 zmiana w 

składzie Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej i na druku 

V/788 zmiana składu doraźnej Komisji ds. Gospodarki i Innowacji. Projekty 

tychże uchwał w sytuacji kiedy je przegłosujemy, a przypominam – zmiany 

porządku obrad wymagają bezwzględnej większości głosów ustawowego 

składu Sejmiku, zgodnie z art. 21 ust. 2 ustawy o samorządzie województwa – 

jeśli skutecznie je przegłosujemy, będziemy je wprowadzali począwszy od 16 

punktu proponowanego porządku dziennego i dalsze punkty porządku zostaną 

odpowiednio przenumerowane. Czy są inne propozycje zmian w porządku 

dziennym ? … Nie widzę ! A zatem proszę Państwa, w tym Panią, bo Pani 

pierwszy raz to będzie robiła, włożyć karty do czytników byśmy mogli 

skutecznie przeprowadzać głosowanie, które za chwilę nastąpi… 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

zmiany przedstawiciela Sejmiku Województwa Śląskiego w Radzie Społecznej 

Centrum Psychiatrii w Katowicach im. dr. Krzysztofa Czumy (druk V/784): 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

zmiany składu Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego (druk 

V/785): 
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za  39 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

zmiany składu Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji (druk V/786): 

 

za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

zmiany składu Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej (druk 

V/787): 

 

za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

zmiany składu doraźnej Komisji ds. Gospodarki i Innowacji (druk V/788): 

 

za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Objęcie mandatu Radnego Sejmiku Województwa Śląskiego – złożenie 

ślubowania. 

3. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LI sesji Sejmiku. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2018-2030 (druk V/780). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2018 rok (druk V/782). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych na 
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wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z nich 

wydatków na 2018 rok (druk V/781). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla gmin 

Województwa Śląskiego na dofinansowanie zakupu samochodów ratowniczo-

gaśniczych dla Ochotniczych Straży Pożarnych w Województwie Śląskim 

(druk V/776). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia w 2018 roku pomocy finansowej 

Miastu Będzin (druk V/775). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Janów 

(druk V/778). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Olsztyn 

(druk V/779). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Kędzierzyńsko-Kozielskiemu (druk V/783). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy 

na czas oznaczony 10 lat na rzecz podmiotu prowadzącego Anglojęzyczną 

Szkołę Podstawową Oxford Primary School z siedzibą w Bielsku-Białej i na 

odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia tej umowy (druk V/774). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Zarządowi Dróg 

Wojewódzkich w Katowicach (druk V/772). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr V/42/7/2017 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 18 września 2017 roku w sprawie zaliczenia 

odcinków dróg (byłej DK 46) na terenie Gminy Lubliniec do kategorii dróg 

wojewódzkich (druk V/773). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr 

III/51/2/2010 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 12 maja 2010 roku w 

sprawie Zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości 

Województwa Śląskiego oraz ich wydzierżawiania i wynajmowania (druk 

V/777). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Śląskiego w Radzie Społecznej Centrum Psychiatrii w Katowicach im. dr. 

Krzysztofa Czumy (druk V/784). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Rozwoju 

i Zagospodarowania Przestrzennego (druk V/785). 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Sportu, Turystyki 

i Rekreacji (druk V/786). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Współpracy 

Zagranicznej i Integracji Europejskiej (druk V/787). 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu doraźnej Komisji ds. Gospodarki 

i Innowacji (druk V/788). 

22. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy samorządu województwa 

śląskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 
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w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

za rok 2017. 

23. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa w okresie pomiędzy 

sesjami. 

24. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

25. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

4. Przyjęcie protokołu z LI sesji Sejmiku: 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu: 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo ! 

Z uwagi na ważne aspekty organizacyjne, a i także formalne o dalsze 

prowadzenie obrad proszę Pana Przewodniczącego Grzegorza Wolnika. 

 

 

[prowadzenie obrad przejął radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący 

Sejmiku] 

 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2018-2030 (druk 

V/780): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę zatem przedstawiciela Komisji 

Budżetu, Skarbu i Finansów o opinię … opinia pozytywna. Czy inne komisje 

zajmowały się problemem ? … Nie widzę ! Czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos w tym punkcie ? 

 

- radny Jan Kawulok – ten punkt, czyli wieloletnia prognoza, być może 

niedokładnie odzwierciedla to co teraz powiem, ale najbliższy jest dzisiejszej 

sesji, ponieważ tutaj apelowaliśmy o poparcie protestu niepełnosprawnych i 

myślę, że byłoby bardzo dobrze żeby ten apel również przerodzić troszkę w 

działania praktyczne i związku z tym mam propozycję. Po pierwsze – żeby 
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podać ile w województwie śląskim mamy tych osób dorosłych 

niepełnosprawnych i czy w prognozie wieloletniej nie zastanowić się nad 

pewną pulą środków. Wiemy, że w wielu obszarach tej opieki społecznej 

wspomagamy działania rządowe, choćby adopcja dzieci, no wiele takich 

obszarów, więc stąd mówię żebyśmy nie przyjmowali apelu tylko na zasadzie 

która nic nie wnosi, żebyśmy również podjęli pewne zobowiązania finansowe i 

stąd mój apel. Jeżeli dzisiaj to nie będzie możliwe technicznie, to na pewno na 

następnej sesji żeby odpowiednie służby, to na pewno chyba ROPS, podały 

informacje o tych osobach, a ewentualnie Zarząd żeby nam przedstawił 

możliwości wspomagania tej grupy, jakże trafne. I wtedy ta pomoc rządowa, 

samorządowa, może będziemy pięknym przykładem dla innych województw, 

że ten temat jest nam bliski. Tak, że jeżeli jest dzisiaj taka możliwość, takie 

dane, to bym prosił teraz, a jeżeli nie ma, to oczywiście na sesji czerwcowej 

będę wdzięczny jeżeli będą głównie te dwie informacje: jaka to jest skala 

problemu, bo bez tego nie potrafimy mówić o finansach, a druga sprawa jakie 

są możliwości finansowe żeby z takim programem Śląsk mógł wyjść wobec 

tych osób ? 

 

- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, Członek Zarządu Województwa 

– bardzo dziękuję Panu Radnemu za tą inicjatywę. Ja chcę tylko przypomnieć 

o naszych ustawowych obowiązkach – warsztaty terapii zajęciowej, zakłady 

aktywności zawodowej – finansujemy te podmioty. Wszystko to co wynika z 

ustawy o samorządzie województwa, a dotyczy osób z 

niepełnosprawnościami, realizujemy. Wątek drugi – nie mamy wiedzy na 

temat ilości osób z niepełnosprawnościami, ponieważ to jest domeną zespołu 

do spraw orzekania. Jeżeli taka będzie wola spróbujemy ze wszystkich tych 

powiatów, bo to są powiatowe kompetencje, ściągnąć. Jeśli chodzi o ilość 

pieniędzy i jakość zadań, prosiłabym Pana Przewodniczącego komisji 

branżowej właściwej, ażebyśmy tę dyskusję przenieśli na komisję, po to żeby 

określić ewentualne priorytety na najbliższe lata, a my określimy wtedy skutki 

finansowe. Jeśli taka będzie wola Pana Przewodniczącego, który zechce 

zwołać komisję i w porządku komisji wpisać ten temat, myślę, że to jest dobre 

gremium do dyskusji merytorycznej. 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku –…ja myślę, że 

propozycja przepuszczenia, że tak powiem, tematu przez komisję jest jak 

najbardziej zasadna, przez komisję oczywiście merytoryczną ds. zdrowia i 

tutaj chyba jesteśmy wszyscy zgodni. Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos ? … Nie widzę na liście oczekujących, a zatem 

przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 
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za  25 

przeciw 0 

wstrzym. 13 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2018 rok (druk V/782): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku – czy potrzebne jest 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę zatem Przewodniczącego Komisji 

Budżetu, Skarbu i Finansów o przedstawienie opinii … komisja zaopiniowała 

pozytywnie. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym 

punkcie ? … Nie widzę ! A zatem przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  25 

przeciw 0 

wstrzym. 13 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki 

oświatowe oraz finansowanych z nich wydatków na 2018 rok (druk 

V/781): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę takiej potrzeby ! Czy w takim razie Komisja 

Budżetu, Skarbu i Finansów … opinia pozytywna. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę na liście 

oczekujących ! Przechodzimy w takim razie do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla gmin 

Województwa Śląskiego na dofinansowanie zakupu samochodów 
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ratowniczo-gaśniczych dla ochotniczych straży pożarnych 

w Województwie Śląskim (druk V/776): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie ! Nie widzę ! Proszę zatem przedstawiciela Komisji 

Budżetu, Skarbu i Finansów o opinię … opinia pozytywna. Komisja Polityki 

Społecznej i Ochrony Zdrowia … opinia pozytywna. Czy w tym punkcie ktoś 

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! A zatem 

przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia w 2018 roku pomocy 

finansowej Miastu Będzin (druk V/775): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie ! A zatem proszę przedstawiciela Komisji Budżetu, 

Skarbu i Finansów o opinię … [opinia pozytywna] … oraz Komisji Edukacji, 

Nauki i Kultury … opinia pozytywna. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! Przechodzimy zatem do 

głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Janów (druk V/778): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku – czy potrzebne jest 

wprowadzenie ? … Niepotrzebne ! Proszę zatem o przedstawienie stanowiska 

Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów … opinia pozytywna … oraz Komisji 

Sportu, Turystyki i Rekreacji … opinia pozytywna. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! Przechodzimy 

zatem do kolejnego głosowania… 
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Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Olsztyn (druk V/779): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku – czy potrzebne jest 

Państwu wprowadzenie ? … Nie ! A zatem proszę o przedstawienie 

stanowiska Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów … opinia pozytywna … oraz 

Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji … opinia pozytywna. Czy ktoś z 

Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! W 

takim razie przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Kędzierzyńsko-Kozielskiemu (druk V/783): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie ma takiej potrzeby ! Proszę zatem przedstawiciela 

Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów o wyrażenie opinii … opinia pozytywna 

… Komisja Środowiska i Gospodarki Wodnej … opinia pozytywna. Czy ktoś 

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę 

nikogo na liście oczekujących ! W takim razie przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 5 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

dzierżawy na czas oznaczony 10 lat na rzecz podmiotu 

prowadzącego Anglojęzyczną Szkołę Podstawową Oxford Primary 

School z siedzibą w Bielsku-Białej i na odstąpienie 

od przetargowego trybu zawarcia tej umowy (druk V/774): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku – czy potrzebne jest 

wprowadzenie ? … Proszę bardzo ! 

 

- Pan Andrzej Figas, Dyrektor Wydziału Geodezji, Kartografii 

i Gospodarki Nieruchomościami – projekt uchwały, jak w tytule 

przedstawiony, dotyczy nieruchomości, której użytkownikiem wieczystym jest 

Województwo Śląskie. Nieruchomość o łącznej powierzchni gruntowej 

3580 m
2
, zabudowanej budynkiem o powierzchni użytkowej 4223 m

2
. 

Nieruchomość ta jest obecnie dzierżawiona na okres 6 lat, od 2016 roku, przez 

Anglojęzyczną Szkołę Podstawową Oxford Primary School z siedzibą w 

Bielsku-Białej. Z uwagi na fakt, iż szkoła ta jest zainteresowana długoletnią 

umową dzierżawy, z uwagi na pozyskanie dodatkowych środków na rozwój tej 

działalności, zwróciła się szkoła o zgodę na taką umowę dziesięcioletnią do 

Zarządu Województwa Śląskiego. Aby móc taką zgodę wydać na 10 lat 

niezbędna jest zgoda Wysokiego Sejmiku, stąd też procedowanie tej uchwały. 

Tak jak na komisjach były pytania, tu w uzasadnieniu to jest niezapisane, ale 

ja bym chciał uzupełnić i powiedzieć – szkoła jest niepubliczna, jest to 

prywatna szkoła prowadzona przez Panią Magdalenę Gałuszkę. Szkoła jest to 

firma, która jest wpisana do ewidencji działalności gospodarczej Prezydenta 

Miasta Bielska-Białej z siedzibą przy ulicy Komorowickiej 25 – prowadzona 

przez Magdalena Gałuszka, zamieszkałą … tutaj są dane osoby prywatnej, ale 

jest właścicielką tej szkoły ta wymieniona przeze mnie Pani. Jeśli będą jakieś 

dodatkowe pytania jest ze mną właścicielka tej szkoły, która może ewentualnie 

Państwu udzielić dodatkowych wyjaśnień, informacji co do prowadzonej 

firmy i całej szkoły. Budynek jest w bardzo dobrym obecnie stanie, właśnie 

dzięki temu, że szkoła ta jest tam prowadzona, inwestuje. Wcześniej mieściło 

się tam Kolegium Nauczycielskie, które stało zlikwidowane. Myśmy 

próbowali dwa lata temu, w trybie przetargowym oczywiście, wydzierżawić tą 

nieruchomość. Niestety, dwa przetargi zakończyły się wynikiem negatywnym, 

dopiero następny przetarg spowodował wyłonienie wspomnianego podmiotu i 

uważamy, że obecnie z uwagi na prowadzoną działalność, a także na to, że 

budynek jest utrzymywany w bardzo dobrym stanie i są potrzeby 

inwestycyjne, a szkoła, firma zapewnia te potrzeby, jest to uzasadnione 

abyście Państwo wyrazili zgodę na tą wieloletnią umowę dzierżawy. Jeżeli są 

jakieś dodatkowe pytania, ja lub właścicielka tej szkoły, jesteśmy do 

dyspozycji. 
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- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku – czy jeszcze są 

jakieś pytania i wątpliwości ze strony Państwa Radnych ?... 

 

- radny Zbigniew Przedpełski –…chciałem zauważyć, że dyskutujemy jednak 

o wynajęciu bezprzetargowym obiektu wojewódzkiego na okres 10 lat. W 

uzasadnieniu jest mowa o chęci pozyskania środków unijnych, ale o ile się 

orientuję to tam wymagana jest trwałość pięcioletnia projektu dla pozyskania 

tych środków. Niemniej żeby w ogóle głosować w sprawie tej uchwały 

uważamy że potrzebna jest znajomość jakichkolwiek cyferek, bo jeśli chodzi o 

samą kwotę czynszu 4 zł za metr kwadratowy rocznie netto, to nie jest to 

kwota wysoka. Dlatego myślę, że dobrze, że jest również, jak rozumiem, 

przedstawiciel wnioskodawcy. Ja osobiście chciałbym się dowiedzieć – po 

pierwsze od wydziału, który jest wnioskodawcą, jakie tam nakłady, jaka kwota 

w jego ocenie jest wymagana, a po drugie właśnie – ile ma zostać pozyskane 

ze środków unijnych, ile będzie wynosił wkład własny tego podmiotu 

prowadzącego szkołę i również bardzo prosiłbym o podanie, chociażby w 

przybliżeniu, zdolności kredytowej tego podmiotu. 

 

- Pan Andrzej Figas, Dyrektor Wydziału Geodezji, Kartografii 

i Gospodarki Nieruchomościami – jeśli Pan Przewodniczący pozwoli, to ja 

w kwestii tej stawki czynszowej, o którą pytał Pan Radny. Rzeczywiście ta 

stawka jest na poziomie 4 złotych netto za metr kwadratowy powierzchni 

użytkowej budynku plus obowiązująca stawka podatku VAT. Stawki są 

przyjmowane zawsze na podstawie stawek obowiązujących w gminie danej, w 

Bielsku-Białej jest to przedział od 2 zł do 16 zł tak naprawdę, natomiast my w 

umowie dzierżawy długoletniej zawsze gwarantujemy sobie okres renegocjacji 

stawek czynszu i po trzech latach te renegocjacje się odbywają. To po 

pierwsze ! Po drugie – stawka, ona i tak jest większa od stawki, tej która 

obecnie jest płacona przez tą szkołę na okres trzech lat, która była wówczas 

nie wynegocjowana, a wynikająca z przetargu. A co do kwestii tych 

pozostałych pytań, to jeżeli Pan Przewodniczący pozwoli, to tutaj bym prosił 

jednak właścicielkę firmy …[głos z sali, poza nagraniem]… mnie jest trudno 

powiedzieć w tej chwili jakie to będą nakłady, jakiej wielkości. W tej chwili 

szkoła zainwestowała już 200 tys. zł w okresie dwóch lat. Jakie będą 

późniejsze nakłady, to ja Państwu nie odpowiem, bo oczywiście ten budynek 

może stać pusty i wówczas nie używany obiekt, no wiadomo, musi być 

bieżące utrzymanie i ewentualne bieżące nakłady, które wynikają z 

przeglądów pięcioletnich lub rocznych, budowlanych. Natomiast ma to być 

obiekt, który ma służyć jednostce oświatowej, no to też są pewne wymogi z 

przepisów ustawy o oświacie i inne przepisy, które obowiązują szkoły, aby 

taki obiekt mógł funkcjonować muszą być poczynione pewne nakłady. 

Szczegóły zna na pewno właścicielka lub ma plany co do tego, więc jeżeli 

Państwo pozwolicie, a jest taka wola, no to poproszę o oddanie głosu Pani, 
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która jest właścicielką tej firmy, no i może jakieś dodatkowe informacje 

zostaną Państwu udzielone. Tak, że ja ze swej strony wszystko… 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku –…proszę 

Państwa ! Poświęciliśmy już sporo czasu na Komisji Budżetu, Skarbu i 

Finansów na ten temat, więc myślę, że nic nam się nie stanie jeżeli również 

rozwieje wątpliwości Państwa Radnych właścicielka, jeżeli jest na sali … w 

takim razie udzielam głosu … Panie Dyrektorze ? … Rozumiem, że jest pani 

właściciel na sali ? … To w takim razie, jeżeli tutaj są jeszcze jakieś 

wątpliwości, to serdecznie zapraszam… 

 

- Pani Magdalena Gałuszka, Oxford Primary School w Bielsku-Białej –…to 

znaczy może powiem tak ! Na pewno podjęliśmy ogromne ryzyko prawie już 

trzy lata temu decydując się na wydzierżawienie nieruchomości i dzięki temu 

oczywiście nasza działalność mogła się rozwinąć. Inaczej by się nie rozwinęła, 

ponieważ byliśmy w innym zupełnie miejscu, mieliśmy budynek, który był o 

powierzchni 800 m
2
 i na pewno nie otworzylibyśmy tam ani przedszkola, ani 

nie bylibyśmy w stanie prowadzić ośmioletniej szkoły podstawowej. Tak, że 

tutaj na ogromny ukłon w stronę Śląskiego Zarządu Nieruchomości, że udało 

nam się rzeczywiście tą szkołę tam przeprowadzić i poprowadzić. Myśmy 

zaczynali właściwie w 2012 roku, było to sześcioro uczniów. Jesteśmy teraz 

od dwóch lat właśnie w tej nieruchomości, we wrześniu będziemy mieli 170 

uczniów, no więc ten rozwój jest, na pewno dzięki pracy tutaj całego zespołu. 

Jakie inwestycje ? No przede wszystkim wprowadzając się do tego budynku – 

tak zresztą jak tu Pan Dyrektor powiedział – musieliśmy zmienić sposób 

użytkowania budynku, bo on przez półtorej roku stał pusty i stracił po prostu 

swój stan. Musieliśmy to wszystko zmienić, spełnić wszystkie nowe przepisy 

przeciwpożarowe i wykonać ogromny nakład pracy i ten koszt 200 tys. ja 

myślę, że jest bardzo szacunkowy. Dlaczego tak bardzo nam zależy na tym 

żeby rzeczywiście to było dziesięć lat ? Ponieważ chcemy się dalej rozwijać, 

chcemy otworzyć liceum. Wymaga to również dalszej przebudowy, jest 

remont dachu, zresztą tutaj jesteśmy w stałym kontakcie ze Śląskim Zarządem 

Nieruchomości i jeżeli mamy ponosić dalsze nakłady, bardzo byśmy chcieli 

tam zostać oczywiście, no to wymaga to minimum jakiejś gwarancji, że po 

dwóch, po trzech latach nie zostaniemy po prostu z niczym. Ja sobie zdaję z 

tego sprawę, że to jest oświata, że to jest działalność prywatna, natomiast 

stawki czesnego, przynajmniej w Bielsku, nie wiem jak tutaj w Katowicach – 

bo wiem, że w Warszawie są zupełnie inne realia – w Bielsku to jest kwota 

około 600 zł. Gdzieś tam otwierając przedszkole, które w tej chwili jest pełne 

– 80 miejsc w tym przedszkolu – spełniliśmy też jakieś potrzeby lokalnego 

środowiska, bo jednak miejsc w przedszkolach, przynajmniej w Bielsku, 

bardzo brakuje. Jakie środki chcemy zainwestować ? Z wstępnych szacunków 

ja myślę, że to będzie znowu pewnie paręset tysięcy na przestrzeni tych paru 
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lat, szkoła się rozwija. Pan pyta o zdolność kredytową [głos z sali, poza 

nagraniem]… chciałam tylko podkreślić, że reprezentuję firmę oświatową i 

prywatna oświata – ja nie mówię, że to jest działalność jakaś niszowa, czy 

niedochodowa, bo tak nie jest – ale jednak mimo wszystko nie jesteśmy na 

pewno wielką korporacją, ani jakimś bardzo bogatym podmiotem, aczkolwiek 

staramy się żeby jednak było to przedsięwzięcie dochodowe i myślę że będzie, 

bo na razie tutaj stawka czynszu, Pan mówił, natomiast 25 tys. miesięcznie to 

są koszty samej eksploatacji. I nie mówię o utrzymaniu ruchu budynku, bo to 

są zupełnie inne stawki, koszty i do tego dochodzi jeszcze czynsz te 4 zł plus 

VAT – my nie jesteśmy vatowcem, nie możemy sobie tego VAT-u odliczyć, 

bo oświata nie jest ovatowana – pomnożone przez 4 tys. metrów, plus koszty 

eksploatacji, plus koszty utrzymania ruchu, można sobie policzyć to mimo 

wszystko jaką to daje kwotę. Budynek nie był budowany z myślą o szkole, tam 

jest bardzo dużo korytarzy, sale są duże, za duże jak na ilość uczniów np., 

która jest w poszczególnych klasach, więc to nie jest też idealna dla nas opcja, 

natomiast w Bielsku nie ma innych budynków, które moglibyśmy na pewno 

podnająć i to jest dla nas szansa na dalszy rozwój. I myślę, że jest spora grupa 

ludzi po prostu, którzy z tego faktu się bardzo cieszą, że ta szkoła jest … więc 

nie wiem co jeszcze mogłabym powiedzieć… 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo ! 

myślę, że te wyjaśnienia, i wydziału i Pani Dyrektor są wystarczające i 

możemy przejść w takim razie do głosowania … jeszcze Pan Radny Bronisław 

Karasek, a najpierw jeszcze Pan Jan Kawulok… 

 

- radny Jan Kawulok – Pani Dyrektor ! Bardzo dziękujemy za to wyjaśnienie, 

ponieważ tak jak Pani się domyśla dyskusje były na komisjach. Nie ukrywam, 

że też miałem te wątpliwości, ponieważ pierwsze moje pytanie było o 

budynek, 4200 m
2
, to jest bardzo duży budynek, czy to nie jest ciut za duże, 

ale Pani powiedziała, że innego wyjścia nie ma. Sprawa druga – ja jak gdyby 

bałem się czy te koszty utrzymania, mimo, że wiadomo, stawka czynszowa nie 

jest zbyt wysoka, ale potem przecież centralne ogrzewanie, media wszystkie, 

na pewno koszty obiegu będą chyba w granicach 60 tys. miesięczne, tak ? To 

ja tylko pytam się z taką wielką troską, ponieważ też od lat prowadzę różne 

nieruchomości, itd. i wiem jak trudno te koszty potem wszystkie zbilansować. 

Troszeczkę mnie Pani uspokoiła ilością tych uczniów i jak gdyby dynamiką 

rozwoju, bo faktycznie wyłożyć miesięcznie, no oczywiście na pensje 

nauczycieli, na te utrzymania, ale dodatkowo te 70 tys. czynszu, plus 

centralne, podatek od nieruchomości, to nie jest sprawa na pewno łatwa i 

oczywiście miejmy nadzieję, że jeżeli będzie boom na szkolnictwo językowe, 

to chyba to pójdzie w tym kierunku. Natomiast jeżeli tego boomu nie będzie, 

no to na pewno obie strony umowy, no będą mieć … Nasza rola jako radnych 

jest w dwóch zakresach, bo tu żeby sprawa była jasna, my tylko i wyłącznie 
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zmieniamy umowę z trzyletniej na dziesięcioletnią, bo to wymaga naszego 

głosowania – jakby to była trzyletnia to nasza opinia nie jest potrzebna. No i 

druga sprawa – tryb bezprzetargowy, choć jak tu wspomniał Pan Dyrektor, te 

przetargi były, ale na etapie chyba Zarządu, tak to zrozumiałem, bo mamy w 

uchwale, że zgadamy na tryb bezprzetargowy, a z drugiej strony mamy 

informację, że od przetargi się odbyły. 

 

- radny Bronisław Karasek – my tutaj dyskutujemy na temat wynajmowania 

powierzchni, które są w zasobach Województwa Śląskiego. Ja to mówię jako 

przedsiębiorca, który również wynajmuje lokale z różnych instytucji i ja 

również staram się o to żeby umowa była podpisana na jakiś określony, 

dłuższy czas. My się cieszmy się z tego, że są tacy kreatywni ludzie, że chcą to 

robić dla dobra naszego województwa, bo to oni podejmują to ryzyko 

prowadzenia działalności, a my im po prostu w tym nie będziemy 

przeszkadzali. I proszę o przyjęcie tej uchwały. 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku – nie ma więcej 

głosów, w związku z tym proszę o przedstawienie stanowiska Komisji 

Budżetu Skarbu i Finansów … opinia pozytywna … Komisji Edukacji, Nauki 

i Kultury … opinia pozytywna. Dziękuję i przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  30 

przeciw 0 

wstrzym. 7 

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Zarządowi Dróg 

Wojewódzkich w Katowicach (druk V/772): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę zatem o przedstawienie stanowiska 

Komisji Statutowo-Regulaminowej … dziękuję bardzo … oraz Komisji 

Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego … opinia pozytywna. Czy ktoś 

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! A 

zatem przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr V/42/7/2017 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 18 września 2017 roku 

w sprawie zaliczenia odcinków dróg (byłej DK 46) na terenie 

gminy Lubliniec do kategorii dróg wojewódzkich (druk V/773): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę zatem o przedstawienie stanowiska 

Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego … opinia pozytywna. 

Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tej kwestii ? … Nie 

widzę ! W takim razie przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały 

Nr III/51/2/2010 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 12 maja 

2010 roku w sprawie Zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości Województwa Śląskiego oraz ich wydzierżawiania 

i wynajmowania (druk V/777): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! A zatem proszę o przedstawienie stanowiska 

Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów … opinia pozytywna … oraz Komisji 

Statutowo-Regulaminowej … rozumiem, że jak w przypadku poprzedniej 

uchwały nie było quorum. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos 

w tym punkcie ? … Nie widzę ! Przechodzimy zatem do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Sejmiku 

Województwa Śląskiego w Radzie Społecznej Centrum Psychiatrii 

w Katowicach im. dr. Krzysztofa Czumy (druk V/784): 
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- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku – czy ktoś z 

Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tej kwestii ? … Nie ma nikogo ! A 

zatem przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Rozwoju 

i Zagospodarowania Przestrzennego (druk V/785): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku – przechodzimy do 

uchwał związanych ze złożeniem dzisiaj przez naszą nową koleżankę radną 

ślubowania. Zgodnie z ustaleniami Pani Radna będzie zasiadała, zgodnie z 

wolą Sejmiku, w tych komisjach, w których Pan Radny Bednarek wcześniej 

pracował. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Sportu, 

Turystyki i Rekreacji (druk V/786): 
 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Współpracy 

Zagranicznej i Integracji Europejskiej (druk V/787): 
 

Głosowanie nad uchwałą: 
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za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu doraźnej Komisji 

ds. Gospodarki i Innowacji (druk V/788): 
 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

22. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy samorządu 

województwa śląskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2017: 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku – otrzymaliście 

Państwo to sprawozdanie drogą elektroniczną, bądź w formie papierowej. Czy 

Państwo mają jakieś pytania, czy wątpliwości do przedłożonego materiału ? … 

Nie widzę ! A zatem rozumiem, że Sejmik przyjął sprawozdanie z realizacji 

Programu współpracy… I przechodzimy do kolejnego punktu… 

 

 

23. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego 

w okresie pomiędzy sesjami: 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku – sprawozdanie 

oczywiście Państwo otrzymali w formie elektronicznej, bądź papierowej. Czy 

są pytania, uwagi, wątpliwości do sprawozdania ? 

 

- radna Krystyna Jasińska – dzisiaj podejmowaliśmy uchwałę w sprawie 

przeznaczenia środków z budżetu Województwa Śląskiego na zakup 

samochodów gaśniczych dla 23 gmin, ale oprócz tego wiemy, że również na 

zakup samochodów gaśniczych są przeznaczone pieniążki ze środków 

europejskich. Tak to się dzieje, że mniej więcej w tym samym czasie są 

przyznawane pieniądze z jednego źródła i podpisywane umowy z gminami, w 

ramach których są finansowane samochody ze środków europejskich. Moje 
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pytanie dotyczy właśnie tego w jakiej wysokości przyznano środki w ramach 

realizowanych projektów unijnych i ilu gminom ? 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby 

zabrać głos w kwestiach poruszonych przez Panią Radną ? … Nie … i więcej 

nie ma nikogo na liście oczekujących. Odpowiedzi rozumiem, że otrzyma Pani 

Radna na piśmie. I przechodzimy do kolejnego punktu… 

 

 

24. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych: 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku – na liście 

oczekujących Pan Radny Zbigniew Przedpełski… 

 

- radny Zbigniew Przedpełski – odczytał treść interpelacji dotyczącej budowy 

oraz stanu technicznego obiektów Muzeum Śląskiego w Katowicach [złożona 

na piśmie – http://bip.slaskie.pl/dokumenty/2018/05/25/1527245208.pdf]. 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku – rozumiem, że ze 

względu na obszerność pytań Pan Radny otrzyma odpowiedź pisemną w 

stosownym terminie. Zapraszam Panią Radną Anielę Jany… 

 

- radna Aniela Jany – złożyła na piśmie interpelacje w sprawie: dokończenia 

procesu zabezpieczania reszty odpadów po zlikwidowanych Zakładach 

Chemicznych w Tarnowskich Górach [http://bip.slaskie.pl/dokumenty/ 

2018/05/25/1527245144.pdf] oraz reaktywacji linii kolejowej nr 144 

z Tarnowskich Gór do Lublińca [http://bip.slaskie.pl/dokumenty/2018/05/ 

25/1527245170.pdf]. 

 

- radny Krystian Kiełbasa – chciałbym otrzymać na piśmie odpowiedź, 

ponieważ troszeczkę jestem zdziwiony – 23 kwietnia, na ostatniej sesji, 

powołaliśmy nowego członka do społecznej rady szpitala w Toszku. Na 

posiedzeniu w dniu 7 maja, w związku z tym, chciałem przywitać tą osobę. 

Okazało się, że ona nie została powiadomiona o tym fakcie. Chciałbym tą 

sprawę mieć wyjaśnioną, a protokół z tej interpelacji dołączyć do protokołu 

najbliższego posiedzenia rady społecznej szpitala. 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku – na pewno Pan 

Radny otrzyma stosowną odpowiedź … i Pan Radny Jan Kawulok… 

 

- radny Jan Kawulok – dzisiaj na konwencie uzyskałem informację o 

programie sesji, która jest planowana, samorządowej, dodatkowej, początkiem 

czerwca i w imieniu klubu Prawa i Sprawiedliwości apeluję żeby w 
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wystąpieniu tym nie brał udziału Pan sędzia Jerzy Stępień. W tej chwili 

wiemy, że ta osoba jest bardzo zaangażowana w działalność antyrządową. My 

boimy się, że tam na tej sesji, że tak powiem, no dojdzie do niepotrzebnego 

rozdziału tutaj wewnątrz nas. Poza tym proponujemy … zresztą nasz kolega 

Bednarek, który brał udział w spotkaniu, które organizował Pan Gmitruk, 

wyraźnie powiedzieliśmy żeby dla równowagi była również jedna osoba, która 

dzisiaj ma poglądy prawicowe. Bo rok ’90, ‘89 to jest historia, różnie się te 

drogi rozeszły, wiemy – AWS-u, ale generalnie jeżeli dzisiaj np. no nikogo, 

który pracuje w strukturach Prawa i Sprawiedliwości, czy tej prawej strony nie 

zapraszamy na tego typu wystąpienia, to automatycznie deklarujemy jakąś 

taką jedną stronę, a wiemy, że tu radnych, jest nas kilku i to wcale nie aż tak 

mało i te dwa apele żeby ewentualnie przeanalizować, ale w kontekście 

zastąpienia wystąpienia Pana Jerzego Stępnia przez osobę, którą bardzo 

chętnie wskażemy. Na pewno osoby, które wdrażały samorząd, a dzisiaj, jak 

powiedziałem, ze względu zróżnicowanie polityczne są, że tak powiem, po 

stronie rządzącej. Tak, że apel do Pana Przewodniczącego o uzgodnienie 

naszego stanowiska – jest to stanowisko jednogłośne klubu radnych Prawa i 

Sprawiedliwości. 

 

- radny Janusz Wita – chcę się podzielić się krótką refleksją i pozdrowieniami 

od Konwentu Przewodniczących Sejmików i Dyrektorów Biur RP, w którym 

miałem przyjemność uczestniczyć jako reprezentant naszego Sejmiku, a było 

to w ubiegłym tygodniu we Wrocławiu. Spotkanie bardzo, myślę, ciekawe i 

budujące. Wśród tematów, które były poruszane, były kwestie oczywiście te 

bieżące, które najbardziej jakby spowodowały zainteresowanie, czyli prawne i 

organizacyjne aspekty organizacji i przeprowadzenia wyborów 

samorządowych. No, tu wiele pytań się rodziło, które potrzebują jeszcze 

doprecyzowania odpowiedzi, również kwestie odbiurokratyzowania 

gospodarki finansowej jednostek samorządowych w tym województwa 

samorządowego. Również bardzo miłe dla mnie, jako reprezentanta Sejmiku 

Województwa Śląskiego, tematy, związane z Rokiem Odry, który żeśmy 

przyjęli, ogłosili, a który nabiera coraz większego rozmachu i będzie miał 

kontynuację również w przyszłym roku jako Ogólnopolski Rok Odry, bo to 

pokazuje, że temat zaczyna żyć i dawać nadzieję na realne postępy. Bardzo 

miłą chwilą było to, kiedy w uznaniu, tak można rzec, dla naszej uchwały 

przyjmującej w roku ubiegłym, w roku 500-lecia Reformacji, Rok Reformacji, 

było przekazanie dla naszego Sejmiku od Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego w dowód uznania, wdzięczności za ten gest, który żeśmy 

uczynili, nowo wydanego Kancjonału Pruskiego, reprintu wykonanego 

według pierwszego wydania z 1741 roku. Książeczka niewielkich gabarytów 

ale bardzo symboliczna bym powiedział, pisana w języku polskim, ale 

gotyckimi literami, gotyckim alfabetem, więc trudna dla nie 

przyzwyczajonych w czytaniu, niemniej bardzo miłe i ciekawe wydawnictwo. 
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Ja spróbuję odczytać stronę tytułową: Nowo wydany Kancjonał Pruski 

zawierający w sobie wybór pieśni starych i nowych z ziem pruskich i 

brandenburskich, zwyczajnych, sentencją albo wierszem pisane, nad każdą 

pieśnią z gorliwymi modlitwami. To ten reprint. Myślę, że przekażę, dzisiaj nie 

ma okazji, ale Pani Przewodniczącej Sylwii Cieślar, która była jedną z osób 

inicjujących Rok Reformacji. Myślę, że to będzie taki symboliczny wyraz tego, 

że ktoś tam w kraju gdzieś również zauważył taki wymiar naszego działania. 

 

- radny Andrzej Gościniak – korzystam z prawa do złożenia oświadczeń – 

będą dwa. Pierwsze – uważam, że niezwykle trafnym wyborem jest 

zaproszenie na sesję z okazji Dnia Samorządu właśnie Pana prof. Jerzego 

Stępnia, byłego Prezesa Trybunału Konstytucyjnego, a to z tego powodu, że 

należy do trójki ojców założycieli samorządu w naszym kraju, obok Pana prof. 

Regulskiego i śp. prof. Kuleszy. Bardzo trafny wybór, Panie Przewodniczący, 

jestem za tym żeby był naszym gościem. I drugie oświadczenie. Ubolewam 

nad tym, że mimo regularnych zaproszeń Wojewoda Śląski, reprezentujący 

partię rządzącą absentuje się tutaj. Byłbym szczęśliwy Panie Przewodniczący, 

zwracam się do Przewodniczącego klubu Prawa i Sprawiedliwości, by jakoś 

wpłynąć na Pana Wojewodę żeby zechciał z tego prawa korzystać. 

 

- radny Jan Kawulok – dziwna rzecz, raczej w tym punkcie nigdy nie było 

polemiki, ale ponieważ tutaj Pan Radny ją rozpoczął, więc ja powiedziałem, że 

wszyscy radni powinni dostać program tej sesji w czerwcu, ponieważ Pan 

Przewodniczący Gmitruk zapraszał półtora miesiąca temu na spotkanie, no 

faktycznie frekwencja była zerowa … dwie osoby były, bo była pani Halina, 

był od nas przedstawiciel i nikt więcej. I tam padły pewne konkretne sugestie i 

w tej chwili widać, że zupełnie to było niepotrzebne, to nie jest honorowane, 

nikogo z prawej strony nie ma na tej sesji. To nic nie daje proszę Państwa ! 

Wiadomo, że możemy nie przyjść, jednak myślę, że jeżeli żyjemy w kraju, 

gdzie społeczeństwo dzieli się mniej więcej pół na pół, ja z olbrzymim 

szacunkiem podchodzę do lewej strony, środka, prawej, natomiast nigdy bym 

nie wpadł na to żeby tych ludzi nie zapraszać. Zakaz ! Koniec ! To nie tędy 

droga. A może faktycznie, bo Pan tutaj miał zastrzeżenia, ja nie wiem jakie są 

relacje dzisiaj z Wojewodą, ile razy Marszałek był u Pana Wojewody, czy 

odwrotnie. Ja nie wiem ! Natomiast naprawdę jeżeli ktoś ode mnie oczekuje 

żebym ja podejmował jakieś działania wobec Wojewody, to po prostu zupełne 

pomylenie pojęć. Po pierwsze – ja mogę prosić moich kolegów z klubu żeby 

brali udział i raczej są zdyscyplinowani, bardzo im za to dziękuję. Oczywiście 

mogę prosić o spotkanie z Panem Wojewodą, natomiast ja myślę, że relacja 

Pana Marszałka z Panem Wojewodą powinna być zdecydowanie lepsza. Tutaj 

tego nikt nie neguje, natomiast ja sobie nie wyobrażam jakbym prosił Pana 

Radnego żeby kazać Marszałkowi się spotkać z Wojewodą. No sobie nie 

wyobrażam takiego polecenia, czy takiej prośby nawet. Przecież to są osoby 
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pełniące funkcje w różnym układzie – jeden i drugi bardzo zacny. Widać, że 

my te procesy rozumiemy zupełnie inaczej. Stąd jeszcze raz apeluję żeby radni 

mieli okazję, tutaj Panie Przewodniczący nawet w środę rozdać ten porządek, 

czy plan tej sesji czerwcowej. Tam są nazwiska i zobaczycie, że faktycznie 

Prawo i Sprawiedliwość jest tam zupełnie … osoby, które też działały wtedy, a 

dzisiaj no są troszeczkę bardziej na prawo. Przecież nasz kolega Piotr 

Czarnynoga, tak ? Od początku … Jakby dzisiaj był np. w Platformie, to na 

pewno byście go prosili żeby wystąpił. Tworzył powiat, samorządowiec od 

‘90 roku. Nie, nie ma możliwości wystąpienia, bo jest w PiS. I co to za 

argumenty ? Na sesji samorządowej, gdzie klub nasz jest drugim pod 

względem ilości członków. Ja tylko apeluję, wiadomo, że zrobicie Państwo tak 

jak chcecie. My jedynie co możemy zrobić, to co powiedział mi kiedyś Pan 

Profesor, no zawsze na ten wykład można nie przyjść. 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku – jeżeli mogę coś 

podpowiedzieć, to byłoby może bardzo dobrze gdybyście Państwo z tej listy 

osób, które pracowały wtedy 20 lat temu nad ustawą samorządową wskazali 

chociaż jedną osobę, którą uważacie, że dla was reprezentatywna, bo wiem, że 

takie poszukiwania były, ale nikogo takiego nie znaleziono. To jest sesja 

rocznicowa, a nie kwestia polemiki na temat wizji samorządu – bo jaką 

Państwo z PiS-u macie wizję samorządu, to my już doskonale wiemy. Tak, że 

jeżeli macie Państwo, to pewnie i Pan Przewodniczący się przychyli do 

zaproszenia, bo jak na razie na żadnej liście takich osób nie widzieliśmy. 

Proszę Państwa ! Wpłynęło na ręce Przewodniczącego pismo z klubu radnych 

Ruchu Autonomii Śląska, które pozwolę sobie odczytać w całości: Szanowny 

Pan Stanisław Gmitruk, Przewodniczący Sejmiku Województwa Śląskiego. W 

związku z zarejestrowaniem Śląskiej Partii Regionalnej zwracam się z 

uprzejmą prośbą o zmianę nazwy klubu z klubu radnych Ruchu Autonomii 

Śląska na klub radnych Śląskiej Partii Regionalnej. Decyzja o zmianie nazwy 

przyjęta została jednogłośnie przez członków klubu na posiedzeniu w dniu 21 

maja 2018 roku. Z poważaniem Przewodniczący klubu radnych Jerzy Gorzelik. 

I kolejna informacja, a raczej przypomnienie i nie ukrywam, że bardzo zależy 

mi na tym żebyśmy sobie wszyscy jako radni wzięli ten termin do serca – 

środa godzina 11
00

 – zapraszam Państwa wszystkich radnych in gremio na 

uroczystą sesję poświęconą 50-leciu naszej śląskiej Alma Mater. Wielu z nas 

się z tej uczelni wywodzi i myślę, że byłoby naprawdę z naszej strony, nie 

tylko obowiązkiem ale i grzecznością, bo sesja jest tak samo obowiązkowa jak 

wszystkie inne, ale byłoby również grzecznością gdybyśmy byli w komplecie. 

I proszę Państwa ! Przypominam również, że 27 maja to Dzień Samorządu 

Terytorialnego. Spróbujmy zatem, wszyscy jak tutaj zasiadamy w Sejmiku, 

wziąć udział w różnych obchodach tychże uroczystości i również w swoich 

środowiskach ten dzień spróbujmy zapromować. I przechodzimy do ostatniego 

punktu… 
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25. Zamknięcie sesji: 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Wiceprzewodniczący Sejmiku –…ponieważ 

porządek obrad został wyczerpany, przypominam o zdawaniu kart do 

głosowania i zamykam LII sesję Sejmiku Województwa Śląskiego V kadencji 

[godz. 12
40

]. 


